
 

 

 

Žádáme přístupný železniční most na Výtoni 

 

Do veřejné diskuse k nevyhovujícímu stavu historického mostu na pražské Výtoni se 

zapojuje i Národní rada osob se zdravotním postižením ČR (NRZP ČR). Podle jejího 

názoru se současná veřejná debata zcela soustřeďuje na historické konsekvence a 

směřuje spíše k rekonstrukci mostu, přičemž zcela opomíjí přístupnost.  

 

Takové řešení je pro nás nepřijatelné. Dáváme přednost výstavbě nového mostu, který 

zohledňuje potřeby všech obyvatel hlavního města a nevyřazuje z užívání trasy skupiny 

občanů, které zastupujeme. 

 

Legislativa vyžaduje, aby všechny dopravní systémy byly přístupné pro osoby s 

omezenou schopností pohybu a orientace. Současný železniční most na Výtoni, kde je i 

lávka pro pěší, je však zcela nepřístupný pro lidi se zdravotním postižením, seniory, kteří 

mají potíže s pohybem, stejně jako rodiče malých dětí s kočárky.  

 

Upozorňujeme, že Česká republika ratifikovala Úmluvu OSN o právech osob se 

zdravotním postižením, která jasně stanoví, že veškeré dopravní systémy musí být 

uzpůsobeny tak, aby je mohly užívat i osoby s omezenou schopností pohybu a orientace.  

 

Žádáme, aby byl do všech diskusí o podobě železničního mostu na pražské Výtoni vnesen 

zásadní požadavek přístupnosti pro osoby se zdravotním postižením. Jsme přesvědčeni, 

že stavby tohoto typu mají především sloužit obyvatelům města. 

 

Národní rada osob se zdravotním postižením ČR se obrátila na generálního ředitele 

Správy železnic, státní organizace, Jiřího Svobodu a nabídla odbornou spolupráci a účast 

na dalších diskusích. 

 

 

 


